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§ 1 
Mötet öppnas  
Ordföranden förklarar sammanträdet öppnat. 
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§ 2 
Närvaro  
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras. 
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§ 3 
Val av justerare och tid för justering  
Protokollet justeras av ordföranden Parasto Nosrati och Tommy 
Nederman. Protokollet justeras den 27 januari 2025. 
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§ 4 
Konsumtionsbaserade utsläpp och nya 
livsmedelsstrategin  
Åsa Lindhagen (MP), miljö- och klimatborgarråd, inleder 
sammanträdet och föredrar övergripande om stadens miljöprogram 
och delmålen som finns i programmet om att minska miljö- och 
klimatpåverkan från mat samt bidra till biologisk mångfald. 
  
Johanna Sandahl, livsmedelsstrateg, föredrar om mat och måltider i 
Stockholms stad samt arbetet med stadens nya livsmedelsstrategi. 
  
Rådet ställer frågor samt diskuterar och reflekterar kring på förhand 
utskickade frågor. Bland annat lyfts följande punkter: 
  

 Rådets ledamöter undrade hur staden arbetar med regelverk 
och ekonomiska incitament gällande köttkonsumtion och 
nämnde Malmö stad i sammanhanget som exempel på stad 
som endast erbjuder vegetarisk mat vid stadsevenemang. 

  
 Ledamöter lyfte skiftet till ekologisk mat i skolan och 

förskolan som idag är normaliserat. Staden borde fortsatt 
våga använda sådana verktyg för att ändra beteendemönster 
i skolan. Vidare nämnde ledamöter reklam för skräpmat i 
linjetrafiken som borde ses över och tas bort. Åsa Lindhagen 
svarade att det finns påverkansmöjligheter, men att staden 
inte har full rådighet över denna fråga.  

  
 Ledamöter påpekade svårigheterna med att bedriva 

matproduktion med vinst idag. Ett förslag var att staden 
krokar arm med ekodistrikt som exempelvis i Sörmland och 
kranskommuner för att utveckla hållbart livsmedelsbrukande 
på bägge sidor. Ledamöter nämnde även avsaknaden av en 
grön rotel i staden som arbetar tvärsektoriellt med 
hållbarhetsfrågor inom olika sektorer. 

  
 Ledamöter nämnde även att lagstiftningen kring lokalodlad 

mat var svår och att upphandlingen inte var förenlig där 
staden och producenter inte kan mötas på marknaden. 
Vidare lyftes problemet med illojal konkurrens där företag 
lämnar låga anbud med dålig kvalitet och rekommenderade 
staden att se över upphandlingsarbetet. 

  
 Ledamöter undrade vad staden gör när hälsosamma varor 

blir dyrare och föreslog exempelvis ökad tillgång till 
torghandel som en lösning. Ledamöter föreslog även att 
staden pratar med livsmedelskedjor för att få bort 
ohälsosamma varor vid kassor i butiker och lyfta fram 
hälsosamma alternativ genom mer riktad information och 
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kommunikation gentemot konsumenten. Dialog med aktörer 
är viktigt och kan bidra till att driva arbetet framåt. 
Ledamöter ansåg även att aktörer inom exempelvis 
fastighetsbranschen och byggsektorn borde involveras i 
frågan. 

  
 Ledamöter förordade även erfarenhetsutbyte mellan städer 

som kan ge fler idéer på hur staden kan fortsatt minska sin 
miljö- och klimatpåverkan från mat samt bidra till biologisk 
mångfald. Ledamöter ansåg att lagstiftning och ekonomiska 
styrmedel var mest effektivt för att komma vidare i arbetet. 

  
 Ledamöter påpekade även att det var viktigt att se till 

barnens behov vad gäller mat i skolan. Vissa skolor erbjuder 
frukost och frukt, medan andra inte gör det. Viktigt att 
staden är konsekvent i skolornas mathantering genomgående 
i hela staden.  
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§ 5 
Remiss: Handlingsplan mot rasism  
Remisstid den 21 februari 2025 
  

Beslut  
Rådet överlämnar yttrandet som svar på remissen. 

 
Rådet har fått Handlingsplan mot rasism på remiss med remisstid 
den 21 februari 2025. Rådet diskuterar det utkast till yttrande som 
tagits fram och som delgivits rådet inför mötet. Rådet godkänner 
utkastet som det slutliga yttrandet. 
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§ 6 
Övriga frågor  

 Fråga lyfts om nedläggningen av Åsö grundskola och om 
staden har en hållbarhetsstrategi eller liknande när det 
kommer till att stänga ned kommunala skolor. 
Stadsledningskontoret förmedlar att Åsö gymnasieskola 
aldrig varit planerad som en permanent gymnasieskola och 
att staden har rutiner för avveckling av kommunala skolor. 

 Rådet diskuterar ett förslag på nytt format om att bjuda in 
hållbarhetstrateger från exempelvis banker, för diskussion. 
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